
PROTOKÓŁ  Nr XXX/2013 
 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 28 lutego  2013 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 
 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 10
00

  do godziny 14
05

. Obradom 

przewodniczył Pan Andrzej Baran- Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyli wszyscy (  lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście, Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, pan 

Krzysztof Chmaruk i Zygmunt Ozga  Radni Powiatu Jędrzejowskiego,  kierownicy jednostek 

organizacyjnych gminy, oraz inni zainteresowani obradami   ( listy obecności – załączniki Nr 

1,2,3,4, do protokołu).  

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6.   Interpelacje i zapytania. 

7.   Przyjęcie sprawozdania Kierownika OPS z działalności ośrodka za 2012 rok.  

8.   Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.  

     9.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  lata 2013-2020, 

b) zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r., 

c) udzielenia pomocy dla Powiatu Jędrzejowskiego na przebudowę drogi powiatowej 

Niegosławice- Przyłęk- Mierzawa, 

d) udzielenia pomocy dla Powiatu Jędrzejowskiego na przebudowę drogi powiatowej 

Boleścice- Klemencice- Laskowa- Wodzisław ( odcinek przez Jeziorki, odcinek przez 

Laskową ), 

e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2013 roku, 

f) przystąpienia Gminy Wodzisław do realizacji projektu systemowego „Program 

Aktywizacji Społeczno- Zawodowej Bezrobotnych w Gminie Wodzisław” w ramach 

Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki- rozwój i upowszechnianie 

aktywnej integracji przez Ośrodek Pomocy Społecznej, 

g) uchwalenia regulaminu porządkowego targowiska na terenie Gminy Wodzisław, 

h) zmiany  rocznego Programu współpracy Gminy Wodzisław  z organizacjami  

    pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

            24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie,  

            na  2013 rok. 

    10.   Ocena działalności Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu za 2012 rok. 

    11.  Przyjęcie sprawozdania finansowego oraz z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wodzisławiu za 2012 rok.  

    12.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

    13.  Sprawy różne.   

    14.  Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Trzydziestą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył Przewodniczący  

Rady Gminy Pan Andrzej Baran wypowiadając formułę „Wysoka Rado! Otwieram 

trzydziestą  sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

 

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad.  

 

Na sekretarza obrad powołano radnego Mariusza Zielińskiego,  jednogłośnie – 13 za,                                  

w głosowaniu jawnym.  

 

Na sesje przybyła radna Zofia Jędrzczyk. 

 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Wójt Gminy zwrócił się do niego             

z pismem w sprawie wprowadzenia do porządku obrad zmiany polegającej na dodaniu do 

proponowanego porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany  rocznego Programu 

współpracy Gminy Wodzisław  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na  2013 rok. (  pismo stanowi załącznik Nr 5 do protokołu).  

Radny Marian Bakalarz pytał, czy może zabrać głos w tej sprawie.  

Przewodniczący rady poinformował, że będzie można zabrać głos ale po głosowaniu.  

Radny Marian Bakalarz stwierdził, że wtedy będzie już za późno.  

Radny Artur Oleksiak pytał, czy głosowanie będzie w sprawie wprowadzenia 

dodatkowego punktu.  

Przewodniczący rady potwierdził, że będzie to głosowanie nad wprowadzeniem 

dodatkowego punktu.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia  porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych.  

W wyniku jawnego głosowania, większością głosów 12 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się,   

radni przyjęli zmianę porządku obrad dot. wprowadzenia w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w/w projekt uchwały omawiany będzie              

w punkcie 9 lit. „h”. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia   porządku obrad po zmianach. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 14 za,                                         

w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie porządku obrad.  

 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Baran poinformował zebranych, że do 

chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie 

protokołu z  sesji Nr XXIX/2013 z dnia 25 stycznia  2013 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się jednogłośnie 14 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  przyjęcie protokołu Nr XXIX/2013 z obrad sesji                   

z dnia 25 stycznia   2013  roku. 

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                                   

w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie- 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie sprawozdana Wójta Gminy.  

  

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania.  

 

Radny Marian Bakalarz poruszył temat drogi powiatowej Wodzisław- Gajówka. 

Przypomniał, że wielokrotnie informował o usterkach na drodze, a zwłaszcza rowu  przy 

remizie OSP w Nawarzycach z którego woda zalewa sąsiednią posesję. Poinformował, że 

odbył się odbiór drogi o którym nikt nie wiedział. O problemie tym wójta gminy, zarząd 

powiatu, ustalono zakres robót ale do tej pory nic w tym kierunku nie zrobiono. Zwrócił się 

do radnych powiatowych o interwencję w sprawie.  

 Radna Zofia Jędrzczyk poruszyła temat stanu technicznego drogi powiatowej                    

w miejscowości Dębiany. Poinformowała, że dziury są tak duże, że powiat będzie  płacić za 

zniszczenia pojazdów poruszających się po drodze. Zwróciła się do radnych powiatu                    

z pytaniem, czy planuje się przeprowadzić remont w/w drogi. Podkreśliła, że absurdem jest 

to, że gmina musi partycypować w odbudowie nie swoich dróg. Radna prosiła o interwencje 

w sprawie.   

 

Ad.7. Przyjęcie sprawozdania Kierownika OPS z działalności ośrodka za 2012 rok. 

 

 Pan Stanisław Zięba prosił o przedstawienie  informacji o inwestycjach.   

Przewodniczący rady gminy upomniał pana Ziębę i poinformował, ze będzie on mógł 

zadawać pytania w punkcie „sprawy różne”.  

 Pan Stanisław Zięba nie zgodził się z panem przewodniczącym. 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 10 min. przerwę w i zwrócił się do wójta gminy                      

o podjęcie działań zmierzających do opuszczenia sali obrad przez pana Ziębę.  

 

Po przerwie: 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu przedstawiła 

kierownik ośrodka pani Anna Skiba ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

 Radny Mariusz Zieliński pytał, czy gmina ma obowiązek dożywiania dzieci uczących 

się w placówkach poza terenem gminy.  

 Kierownik OPS poinformowała, że są to dzieci z terenu gminy, nie ma jednak 

obowiązku ich dożywiania.  

Wójt wyjaśnił, że dożywianie są dzieci z rodzin o niskich dochodach. Do szkół                             

w Wodzisławiu uczęszczają dzieci np. z Zielonek, których dożywianie jest finansowane przez 
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ośrodek w Sędziszowie. Z terenu gminy dzieci uczęszczają np. do gimnazjum                                 

w Węchadłowie i zgodnie z ustawą przysługuje im dożywianie.  

Więcej pytań ani uwag nie było.  

 Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się jednogłośnie – 15 za, w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodniczący rady gminy stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

 

Ad. 8.   Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.  

 

Sprawozdanie przedstawiła kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty pani Renata 

Walczak ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

 

 Ad.9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniach stałych komisji rady i otrzymały pozytywne opinie  ( opinia komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów stanowi załącznik nr 9, opinia komisji zdrowia  stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu ).  

 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław 

na  lata 2013-2020,  przedstawiła skarbnik gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/232/2013 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  lata 2013-2020. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r., przedstawiła 

skarbnik gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu). Poinformowała, że 

wprowadzono zmiany w projekcie odbudowy dróg gminnych, a następnie przedstawiła w/w 

zmiany z uwzględnieniem długości odcinków.  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/233/2013 w sprawie 

zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r. 

 

c) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Jędrzejowskiego na 

przebudowę drogi powiatowej Niegosławice- Przyłęk- Mierzawa, przedstawiła skarbnik 

gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
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W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/234/2013 w sprawie 

udzielenia pomocy dla Powiatu Jędrzejowskiego na przebudowę drogi powiatowej 

Niegosławice- Przyłęk- Mierzawa. 

 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Jędrzejowskiego na 

przebudowę drogi powiatowej Boleścice- Klemencice- Laskowa- Wodzisław ( odcinek przez 

Jeziorki, odcinek przez Laskową ), przedstawiła skarbnik gminy  ( projekt stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/235/2013 w sprawie 

udzielenia pomocy dla Powiatu Jędrzejowskiego na przebudowę drogi powiatowej 

Boleścice- Klemencice- Laskowa- Wodzisław. 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2013 roku, przedstawiła 

sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Przewodniczący rady gminy zwrócił uwagę na koszty wyłapywania psów za 2012 roku.  

Sekretarz gminy poinformowała, że w 2012 roku koszty wyłapywania psów wyniosły 

59.000zł.  

Przewodniczący rady gminy zwrócił się do zebranych aby w sprawie wyłapywania psów 

interweniować  tylko w uzasadnionych przypadkach.  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 14 za, 1 wstrzymujących 

się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/236/2013 w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2013 roku. 

 

f) projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wodzisław do realizacji projektu 

systemowego „Program Aktywizacji Społeczno- Zawodowej Bezrobotnych w Gminie 

Wodzisław” w ramach Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki- Rozwój             

i upowszechnianie aktywnej integracji przez Ośrodek Pomocy Społecznej, przedstawiła 

kierownik OPS ( projekt stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski zauważył, że w 2012 roku na realizacje programu wydatkowano 

kwotę 133.000zł., a na 2013 roku plan wydatków wynosi 185.000zł. Radny pytał,  na co są 

przeznaczone w/w środki. Stwierdził, że w ramach pieniędzy na realizacje programu można 

zatrudnić 6 pracowników fizycznych, którzy mogliby coś zrobić dla gminy. Wyraził opinię, 

że środki rozmywają się np. na szkolenia, wyjazdy, programy, a są to pieniądze podatników.  

Kierownik OPS wyjaśniła, że kwota 185.000zł. to wartość całego projektu. Udział gminy                    

w projektu wynosi 19.000zł. Podkreśliła, że człowiek jest największa wartością i warto w 

niego inwestować np. w osoby bezrobotne. Poinformowała, że w ramach programu maja oni  

spotkania z psychologiem, uczą się szukać pracy. Wyjaśniła, że w ramach projektu 

zatrudnionych jest dwóch pracowników socjalnych i gdyby nie to gmina musiała by ponosić 



 6 

koszty ich utrzymania z własnego budżetu. Dzięki realizacji projektu  zakupiono sprzęt                 

i wyposażenie ośrodka. Nie wiadomo czy program będzie realizowany w 2014 roku i wtedy 

może być problem z zatrudnieniem pracowników socjalnych. Kończąc podkreśliła, że 

utrzymanie ośrodka pomocy społecznej jest zadaniem własnym gminy i środki z programu 

idą w dobrym kierunku. Poinformowała, że bezrobocie w województwie rośnie. Być może 

sytuacja się poprawi i przeszkoleni bezrobotni znajda pracę.   

Radny Wiesław Kowalski zauważył, że wydaje się coraz więcej środków na aktywizację 

bezrobotnych, a bezrobocie wzrasta. Stwierdził, ze pani kierownik zaprzecza sama sobie.  

Radna Zofia Jędrzczyk zwróciła się do radnego Kowalskiego i stwierdziła, że punkt widzenia 

zależy od punktu siedzenia. Zauważyła, że być może środki na aktywizację są wydawane 

bezpodstawnie i rzeczywiście za te pieniądze można by zapewnić komuś pracę. Należy mieć 

jednak na uwadze osoby, które tracą pracę. Skoro opieka społeczna, może pomagać to trzeba 

to docenić. Nie można pozostawiać bezrobotnych samych sobie bo z tego powodu jest coraz 

więcej samobójstw.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 14 za, 1 przeciw 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/237/2013 w sprawie 

przystąpienia Gminy Wodzisław do realizacji projektu systemowego „Program Aktywizacji 

Społeczno- Zawodowej Bezrobotnych w Gminie Wodzisław” w ramach Poddziałania 7.1.1 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki- Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 

 

g) projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu porządkowego targowiska na terenie 

Gminy Wodzisław, przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 14 za, 1 wstrzymujących 

się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/238/2013 w sprawie 

uchwalenia regulaminu porządkowego targowiska na terenie Gminy Wodzisław. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany  rocznego Programu współpracy Gminy Wodzisław               

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na  2013 

rok., przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  

Radny Marian Bakalarz odniósł się do tematu obniżenia dotacji przyjętej w uchwalonym 

miesiąc temu budżecie gminy na wspomaganie rozwoju wspólnot i społeczności lokalnej                

o 10.000zł. tj. według której na działalność świetlic w Nawarzycach i Przewodach przyznano 

po 17.000zł. Poinformował, że w budżecie gminy dla świetlic w Konarach i Piotrkowic 

prowadzonych przez gminę przyznano po 24.000zł. Stwierdził, że działalność świetlic 

prowadzonych przez stowarzyszenia jest porównywalna, a nawet większa, gdyż pozyskują 

one środki z zewnątrz jak np. do świetlicy w Nawarzycach pięć lat temu zmobilizował 

społeczeństwo,  pozyskano sprzęt komputerowy o wartości ok. 70.000zł.                                         

i urządzono świetlicę na bazie zlikwidowanej szkoły. Dzięki temu powstała biblioteka                   

i świetlica. Podkreślił, że 5 lat temu było to duże przedsięwzięcie gdyż rzadko kto miał 
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komputer podłączony do internetu. Pracowania prowadzona jest do chwili obecnej ale jej 

utrzymanie jest kosztowne. Poinformował, że stowarzyszenie nie ma swoich pieniędzy,                   

opiekuje się budynkiem gminnym, angażuje się społeczeństwo, a tu zamiast wynagradzać to 

się karze. Podobna sytuacja jest w Przezwodach gdzie na działalność  świetlicy pozyskano 

środki na wyposażenie i remont budynku. Obecnie, w porównaniu do kosztów utrzymania 

podobnych placówek obniża się dotację na działalność świetlicy. Zauważył, że być może 

złożono zły wniosek do projektu budżetu gminy. Budżet został przyjęty, a teraz wprowadza 

się zmiany i obniża dotacje o 10.000zł. Dodał, że obecnie od trzech miesięcy stowarzyszenie 

nie ma środków na wynagrodzenie świetlicowej czy  zakup węgla. Podkreślił, że dąży się do 

integracji społeczeństwa, a przez takie postępowanie podcina się skrzydła. Wnioskował do 

przewodniczącego rady o sprawdzenie przez komisję wydatków poszczególnych świetlic. 

Radny wnioskował o odrzucenie w/w projektu uchwały do czasu przeprowadzenia analizy 

kosztów.  

Przewodniczący rady gminy zauważył, że zmiany w budżecie zostały już przegłosowane                     

i przyjęto zmianę dot. obniżenia dotacji.  

Przewodniczący rady gminy zwrócił się do pani skarbnik z pytaniem, czy głosować wniosek 

radnego Bakalarza, czy  projekt uchwały.  

Skarbnik gminy zauważyła, że radny Bakalarz głosował za zmianami w budżecie, czyli był za 

obniżenie dotacji dla stowarzyszenia w Nawarzycach. Wyraziła zdziwienie zaistniałym 

nieporozumieniem. Zapewniła, że na kolejnym posiedzeniu komisji analiza wydatków                  

w świetlicach zostanie przeprowadzona.  

Radny Marian Bakalarz zauważył, że można dokonać zmian na kolejnej sesji.  

Przewodniczący rady stwierdził, że nie wie co robić w takiej sytuacji. Pytał, czy glosować 

wniosek radnego. 

Wójt wyjaśnił, że radny Bakalarz wyraził opinię, że należy przyjąć uchwałę, a po 

przeprowadzeniu analizy kosztów  dokonać zmian  i zwiększyć wysokość dotacji. 

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że w tym momencie pan wójt sam sobie przeczy gdyż teraz 

przyjmuje się uchwałę o wysokość dotacji.  Od jutrzejszego dnia, w imieniu rady podpisze 

umowy ze stowarzyszeniami, a  następnie wysokość dotacji zostanie zwiększona.  

Wójt wyjaśnił, że gdy będą dokumenty nie ma przeszkód aby wysokość dotacji została 

zwiększona.   

Radny Artur Oleksiak poinformował, że jest mieszkańcem Konar gdzie dzięki inicjatywie 

mieszkańców również kilkanaście lat temu powstała świetlica. Organizowano zabawy, 

pozyskano sprzęt, były to inne czasy i nie chce tego komentować. Poinformował, że ma swoje 

zdanie na temat działalności świetlic. Zamykane były szkoły, a np. w Mierzawie pan wójt 

chciał wydać 100.000zł. na łącznik, a rada nie wyraziła zgody i wnioskowała o jego  

wyburzenie. Przypomniał, że było to omawiane na posiedzeniu komisji. Obecnie świetlice 

chce założyć wieś Klemencice, Olszówka, Strzeszkowice, Przyłęczek. Stwierdził, że nie 

należy robić zamieszania bo celem stowarzyszeń  nie jest też aby dostali gotowe środki ale je 

również pozyskiwali.  

Wójt wyjaśnił, że powtórzył tylko wniosek radnego żeby podjęć uchwałę , a później dokonać 

zmian.  

Radny Artur Oleksiak przypomniał, że wniosek komisji z dnia wczorajszego był 

wypracowany i pan wójt go dostał. Podkreślił, że  wszyscy byli za obniżeniem dotacji.  

Sekretarz gminy wyjaśniła, że uchwała jest po to aby ogłosić konkurs. Każda zmiana 

wysokości dotacji  wymaga wprowadzenia zmian zapisów programu  i wiąże się                              

z  ogłoszeniem  kolejnego konkursu na nowa kwotę. Jest to zgodne z ustawą. Po podjęciu 

dzisiejszej uchwały przeprowadzony zostanie konkurs i przekazane zostaną środki dla 

stowarzyszeń gdyż  obecnie nie mają nawet na wynagrodzenia.  
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Radny Adam Zieleniec zauważył,  że radnemu Marianowi Bakalarz chodziło o odłożenie 

głosowania nad uchwałą do czasu przeprowadzenia analizy wydatków wszystkich świetlic. 

Radny pytał, czy powinno się głosować teraz wniosek radnego czy uchwałę.  

Przewodniczący rady gminy zauważył, że rada przegłosowała zmiany w budżecie, które 

zostały przyjęte przez radę i wtedy radny powinien zwrócić uwagę. Wyraził opinię, że radny 

Bakalarz nie wie co się dzieje na sesji.  

Radny Marian Bakalarz poinformował, że zmiany zostały przyjęte i jest zabezpieczenie 

finansowe dla świetlic.      

Sekretarz wyjaśniła, że zmiana została dokonana i każda ze świetlic otrzyma po 17.000zł. 

dotacji. Teraz jest już za późno na zmiany.  

Przewodniczący rady zwrócił się do radnego Mariana Bakalarza o wycofanie wniosku gdyż 

jest bezzasadny. 

Radny powiatowy Zygmunt Ozga przypomniał, że przy wprowadzaniu zmian do porządku 

obrad radny Bakalarz chciał zabrać głos i go nie dostał.  

Radny Marian Bakalarz wyjaśnił, że chciał wycofać projekt uchwały.  

Radca prawny urzędu pan Mateusz Jasonek wyjaśnił, że należy przeprowadzić procedurę,            

a gdy będą środki zwiększyć wysokość dotacji. Nie można w połowie sesji składać wniosku           

o wycofanie uchwały  gdyż byłoby to nielogiczne.  

Radny Artur Oleksiak przypomniał, że gdy na posiedzeniu komisji była omawiana sprawa 

dotacji radny Marian Bakalarz był nieobecny gdyż wyjechał służbowo. Być może dla 

niektórych było to wygodne, a teraz w obecności radnego Bakalarza nie potrafią powiedzieć, 

że środki należy dzielić sprawiedliwie. Wcześniej głosowali za plecami za obniżeniem 

dotacji, a teraz boją się głosowania.  

Radna Zofia Jędrzczyk przyznała, że wnioskowała o jednakową kwotę dotacji gdyż  dla 

Przezwód zaplanowano  17.000zł., a dla Nawarzyc 27.000zł. Radna pytała, dlaczego tak ma 

być.  Poinformowała, że nie jest przeciwnikiem działalności świetlic ale oprócz świetlic na 

terenie gminy  działa klub sportowy, straże pożarne, które również oczekują na  środki 

finansowe na swoją działalność. Podkreśliła, że gmina nie może dawać tyle pieniędzy ile chcą 

stowarzyszenia. Podobnie jest ze  stowarzyszeniami prowadzącymi szkoły.  

Radny Marian Bakalarz zauważył, że gdyby nie działalność stowarzyszeń w Nawarzycach 

czy Przewodach gminy nie byłoby stać na zakup takiego sprzętu komputerowego jaki jest na 

wyposażeniu w/w placówek. Poinformował, że przez stowarzyszenie w Nawarzycach złożono 

do marszałka wniosek o pozyskanie środków na remont tj. wymianę okien i drzwi. W umowie 

jest zapis, że stowarzyszenie musi prowadzić świetlicę przez pięć lat. Pozyskano środki                   

w wysokości 36.000zł. na remont, a gminę kosztowało to tylko 10.000zł.  Nie należy więc 

mówić , że stowarzyszenie jest niepotrzebne. 

Radca prawny urzędu stwierdził, że należy głosować projekt uchwały, a na posiedzeniu 

komisji sprawdzić wydatki na świetlice.  

Radny Wiesław Kowalski zaproponował, aby stowarzyszenie przejęło prowadzenie 

biblioteki.  

Radny Marian Bakalarz poinformował, że stowarzyszenie według przepisów nie może przejąć 

biblioteki.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 11 za, 3 wstrzymujące się, 

1 przeciw, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXX/239/2013 w sprawie 

zmiany  rocznego Programu współpracy Gminy Wodzisław  z organizacjami pozarządowymi 
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oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na  2013 rok. 

 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 20 min. przerwę.  

 

Ad.10.   Ocena działalności Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu za 2012 rok. 

 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu przedstawiła sprawozdanie                      

z działalności zakładu za 2012 rok ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do protokołu).  

Radny Adam Zieleniec odniósł się do informacji dot. sprzedaży wody. Radny pytał, ile zakład 

sprzedał wody poza teren gminy. 

Dyrektor ZUK poinformowała, że od grudnia sprzedawana jest woda do gminy Sędziszów             

i było to 40m
3 

do miejscowości Skorupków. Dodała, że , informacja na ten temat będzie                 

w sprawozdaniu za bieżący rok.  

Radny Artur Oleksiak pytał, jak zakład zamknął rok. 

Dyrektor ZUK stwierdziła, że należy o to spytać pani skarbnik. Poinformowała, że rok 

zamknięto  na „0”.  

Skarbnik gminy
 
wyjaśniła, że zakład nie ma zobowiązań wymagalnych ale są zadłużenia                

u odbiorców.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że na gospodarce ściekowej brakuje 80.000zł., na 

gospodarce odpadami brakuje 10.000zł. w stosunku do planu. Zakład miał się zbilansować na 

„0”. 

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że tak zakładano. 

Radny Artur Oleksiak zauważył, że planowano również wynagrodzenia i wypłacono to co 

było zakładane, a dochodów nie osiągnięto.  

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że spłynęły należności z roku 2011 . 

Radny Artur Oleksiak zauważył, że za 2012 rok brakło ok. 120.000zł. Radny pytał, ile brakło 

za rok 2011. 

Skarbnik gminy poinformował, że na koniec 2011 roku były również zobowiązania 

wymagalne.  

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że  nigdy nie brakło gdyż są zaległości u ludzi.   

Radny Artur Oleksiak zauważył, że na koniec roku brakło 120.000zł.  

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że ograniczono wydatki. 

Radny Artur Oleksiak, stwierdził, że pomimo ograniczeń brakło 120.000zł. w stosunku  do 

założeń. Na 2013 rok zaplanowano również bilans na  „0” i odrobienie brakujących  

120.000zł. Radny podsumował, że  na koniec roku będzie to 240.000zł.  

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że nie ma żadnej straty, a wszystkie należności zostały zapłacone. 

Poinformowała, że zakład pracuje bez zysku.  

Radny Artur Oleksiak pytał, to skąd się wzięły zaległości 120.000zł.  

Stwierdził, że w zakładzie  jest deficyt i  nie było założonego zysku. Pytał,   skąd są 

zaległości.  

Dyrektor ZUK wyjaśniła, ze były to środki planowane i dlatego ograniczono wydatki do 

wysokości wpływów.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że komisja rozwoju gospodarczego i finansów wnioskowała 

o sporządzenie planu reorganizacji zakładu. Do tej pory nic w tyk kierunku się nie dzieje.  

Dyrektor ZUK poinformowała, że do czasu wejścia w życie nowej ustawy śmieciowej czeka            

z podjęciem jakichkolwiek kroków gdyż być może zakład będzie podwykonawca firmy, która 

wygra przetarg na odbiór śmieci. Dlatego nie planuje sprzedaży samochodu śmieciarki.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 
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Przewodniczący rady gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia omawianego 

sprawozdania.   

W głosowaniu brało udział 15 radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się większością głosów – 14 za, 1 przeciw, 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 11. Przyjęcie sprawozdania finansowego oraz z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wodzisławiu za 2012 rok. 

 

Sprawozdanie finansowe oraz z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej                     

w Wodzisławiu za 2012 rok przedstawiła dyrektor biblioteki pani Elżbieta Puto                              

( sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do protokołu).   

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania.  

W głosowaniu brało udział 15 danych.  

Radni jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym,  przyjęli przedłożone sprawozdanie.  

Przewodniczący rady gminy ogłosił, że sprawozdanie finansowe oraz z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu za 2012 rok zostało przyjęte.  

 

 Ad. 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący rady zwrócił się do radnego powiatowego o udzielenie odpowiedzi na zadane 

pytania.  

 Radny powiatu pan Zygmunt Ozga odnosząc się do uwag dot. dróg powiatowych 

poinformował, że na wczorajszej sesji rady powiatu zwrócił się do dyrektora zarządu dróg 

aby służby drogowe działające na terenie gminy przeprowadziły objazd wszystkich dróg 

powiatowych. Dyrektor zarządu dróg zapewnił, że gdy poprawi się pogoda dziury zostaną 

załatane np. w pierwszej kolejności przy stacji CPN w Wodzisławiu. Poinformował, że 

wnioskował również o remont innych dróg np. Dębianach czy Kowalowie Górnym czy                

w kierunku Sędziszowa. Dodał, że powiat rozpocznie odbudowe drogi od Niegosławic                  

w kierunku Mierzawy.  Zwrócił się do wójta gminy o podpisanie porozumień dot. 

partycypacji w odbudowie dróg powiatowych. Odnosząc się do zapytania radnego Mariana 

Bakalarza dot. usterek na drodze przez Nawarzyce poinformował, ze już trzykrotnie zgłaszał 

problem. Zaproponował, aby opisać sprawę i przedmiotowe pismo złożyć do sekretariatu 

starosty. Dodał, że jest to jedyne rozwiązanie aby załatwić sprawę gdyż jego interwencje czy 

wójta gminy nic nie dają Kończąc zapewnił, że stan dróg powiatowych na terenie gminy 

będzie  sprawdzony i w ramach możliwości przeprowadzone zostaną  remonty. Gdy tak się 

nie stanie zapewnił, że będzie nadal interweniował.  

 Wójt odnosząc się do tematu przepustu na drodze w Nawarzycach poinformował, że 

zgłaszał sprawę na sesji rady powiatu i odpowiedziano mu, że przeszkodą nie jest mostek 

przed remizą ale mostki sąsiadów. Zapewniono, ze zostaną one rozebrane ale tego nie 

zrobiono. Stwierdził, że faktycznie teren jest zalewany przez  mostek od drogi z Przyrębu. 

Zapewnił, że po sesji wystąpi z interpelacją radnego do starostwa. Odnośnie sprawy 

podpisania porozumień poinformował, ze pismo po uchwaleniu budżetu  w sprawie zostało 

już przesłane. Dodał, że dokumentację przygotowuje zwykle starostwo i gdy będzie gotowe 

podpisze je niezwłocznie.  

 

Ad. 13. Sprawy różne.  

Przewodniczący rady gminy poinformował, ze do rady wpłynęło pismo Regionalnej dyrekcji 

Lasów Państwowych w Radomiu w sprawie uznania lasów Skarbu Państwa,                     
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będących w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego w Pińczowie ( pismo stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu).  

Pismo przedstawiła wiceprzewodnicząca rady gminy pani Iwona Woźniak.  

Wójt przypomniał, że podobne pismo było złożone w 2012 roku i dotyczyło lasów będących 

w zarządzie Nadleśnictwa Jędrzejów. Wyjaśnił, że uznając lasy za ochronne nie zmienia się 

gospodarka leśna tylko gmina pozbywa się dochodów z tytułu podatku leśnego z objętego 

ochroną terenu.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przestąpiono do głosowania w sprawie wyrażenia opinii w sprawie. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych.  

Radni jednogłośnie- 15 przeciw, wyrazili negatywna opinię w sprawie.  

Przewodniczący rady gminy ogłosił, że rada wyraziła negatywna opinię w sprawie uznania 

lasów za ochronne. 

 

Radny Marian Bakalarz poinformował, że od 25 marca rozpoczyna się ostatni nabór 

wniosków do LGD na wszystkie działania. Przypomniał, że są to programy tj. odnowa wsi 

dot. gmin czy małe projekty, które skierowane są do stowarzyszeń czy jednostek OSP. Jest 

możliwość pozyskania środków np. na rozwój mikroprzedsiębiorst, czy działalność 

pozarolniczą. Można skorzystać z informacji pracowników LGD. 

 

 Pani Małgorzata Miśkiewicz przedstawiciel Stowarzyszenia „Rodzice – Dzieciom” 

prowadzącego Szkołę Podstawową w Niegosławicach zwróciła się do pani dyrektor ZUK            

w sprawie nieprawidłowego naliczania opłat za nieczystości płynne ze szkoły. 

Poinformowała, że kierowca nie potwierdza w szkole odbioru ścieków. Obecnie zużycie 

wody wynosi 65m
3
, do zapłaty 322 zł. i od tej ilości naliczono opłatę za ścieki. Kierowca nie 

zgłasza, że odbiera ścieki, a poza tym cała woda nie spływa do szamba bo w szkole dzieciom 

podaje się herbatę, czy podlewa kwiatki,  a opłata jest naliczana od ilości zużytej wody. 

Obecnie faktura wynosi 1.000zł.  

Dyrektor ZUK poinformowała, że jest to zgodne z umową nr 567/2012 z 1 września 2013 

roku, podpisanej przez prezesa stowarzyszenia pana Zbigniewa Wojteckiego, do której 

sporządzono w miesiącu styczniu b.r. aneks, również podpisany przez prezesa. Stwierdziła, że 

stowarzyszenie powinno wnieść uwagi do umowy.  

 Pani Małgorzata  Miśkiewicz zauważyła, że nie ma potwierdzeń odbioru ścieków. 

Dyrektor ZUK przedstawiła zapis umowy który mówi, że : cenę za 1m
3
 ścieków ustala się            

w wysokości 12,50zł. + 8% VAT, a usługodawca za odprowadzane ścieki będzie rozliczany 

wg wodomierza.  

 Radny Artur Oleksiak poinformował, że sprawa była już omawiana na posiedzeniu 

komisji rozwoju gospodarczego i finansów i miało to być poprawione. Wyraził opinie, że nie 

wyobraża sobie aby w ten sposób naliczać opłaty. Poinformował, że kierowca przyjedzie raz 

albo w ogóle, a stowarzyszenie ma za to płacić. Pytał dlaczego tak ma być bo ktoś jest 

nieudolny i tak sprecyzował zapis. Pani dyrektor twierdzi, że zapis umowy ustaliła z panem 

wójtem. Stwierdził, że sprawę należy wyjaśnić.  

Dyrektor ZUK poinformował, że każdemu służy wypowiedzenie umowy.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że być może stowarzyszenie nie wiedziało o co chodzi               

w umowie ale należy to przemyśleć i ją renegocjować. Podkreślił, że stowarzyszenie nie 

powinno tyle płacić za ścieki.  

 Przedstawiciel stowarzyszenia pytała, dlaczego pracownik zakładu nie przychodzi 

potwierdzić odbiór ścieków skoro szkoła jest czynna do godz.  15.  

 Radny Artur Oleksiak wyjaśnił, że to również nie rozwiąże problemu gdyż ilość 

ścieków jest rozliczana na podstawie zużycia wody.  
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Dyrektor ZUK stwierdziła, że jak nie będzie zużycia wody to również nie będzie 

ścieków.  

Radny Artur Oleksiak zwrócił uwagę na wcześniejszą wypowiedź pani dyrektor przy 

omawianiu sprawozdania w którym  informowała, że w zakładzie nie brakuje pieniędzy.  

Stwierdził, że nie dziwi go to skoro w ten sposób się postępuje i tak nalicza opłaty to 

pieniędzy nie braknie. Wnioskował o załatwienie sprawy i anulowanie faktur.  

  Wójt poinformował, że dowiedział się o problemie na zebraniu w Niegosławicach. 

Stwierdził, że umowę podpisano we wrześniu i powinno się wtedy dyskutować. Podzielił 

uwagi radnego dot. potwierdzeń odbioru ścieków. Wyjaśnił, że w taki sposób rozlicza się 

ścieki wpływające do kanalizacji, a nie do szamba gdzie w rozliczeniu ostatecznie ilość 

ścieków wynosi 70% ilości wody. Potwierdził, że sprawa była omawiana na posiedzeniu 

komisji i miało to być poprawione.  

Radny Artur Oleksiak poinformował, że gdyby miał cos do powiedzenia w stowarzyszeniu to 

dawno umowa byłaby zerwana. Usługę może wykonać inna firma. Można wypowiedzieć 

umowę. 

Radna Iwona Woźniak przypomniała, że była za przekazaniem szkół. Wyraziła opinie, że 

należy dziękować osobom które podjęły się prowadzić stowarzyszenia. Podkreśliła, że należy 

z nimi rozmawiać i nie jest wyjściem aby teraz rozwiązać umowę. Stwierdziła, że jest to 

delikatna sprawa i stowarzyszenie mogło się na tym nie znać.  

 Przedstawiciel stowarzyszenia poinformowała, że była z prezesem stowarzyszenia               

u pani dyrektor w tej sprawie i uzyskali odpowiedź, że wcześniej również była taka umowa. 

Podkreśliła, że pani dyrektor podczas rozmowy była nieuprzejma.  

Radny Wiesław Kowalski poinformował, że dyrektor ZUK działa zgodnie z prawem tj.  

zgodnie z umową i kierowca nie musiał się zgłaszać.  Rozpoczynając dyskusję w sprawie 

należy zbadać ile było ścieków, a ile było wody. Gdy ścieki wypompuje beczka tak jak                   

z szamba ścieki będą miały cenę wyższą 14zł., a tak ścieki kosztują niecałe 9zł.  

 Przedstawiciel stowarzyszenia poinformowała, że ścieki dla szkoły naliczane są tak 

jak z szamba tj. 14zł. za m
3 

. 

Dyrektor ZUK poinformowała, że ścieki są liczone tak jak beczka tj. 14,60zł. + VAT, 

a normalne ścieki z kanalizacji jakie wpływają do oczyszczalni kosztują 8,50zł. + VAT.  

Ścieki z Niegosławic wożone są do Wodzisławia. 

 Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że nie powinno tak być.  

Przewodniczący rady gminy zaproponował, aby pani przedstawiciel stowarzyszenia oraz 

radny Oleksiak wyjaśnili sprawę.  

Radny Artur Oleksiak poinformował, że zajął się sprawą tj. poruszył temat na posiedzeniu 

komisji. Osobiście nie chce się angażować w działalność stowarzyszenia. Poinformował, że 

wcześniej chciał się zaangażować ale został odsunięty na bok, może tylko mieć głos 

doradczy.  

 

Pani Sabina Mitręga zgłosiła, potrzebę uporządkowania sprawy rozkładu jazdy na 

przystankach.  

Sołtys wsi Klemencice odniósł się do tematu poruszonego przez radnego Mariana Bakalarza 

dot. zmniejszenia dotacji na działalność świetlicy w Nawarzycach. Poinformował, że we wsi 

Klemencice wójt sprzedał panu Goli  budynek, w którym wcześniej znajdowała się świetlica 

służąca młodzieży ościennych miejscowości. W ubiegłym roku zwrócono się o założenie 

świetlicy w budynku remizy w Klemencicach ale wniosek odrzucono. Zauważył, że radny 

upomina się   o świetlicę w Nawarzycach,  a co z jego wsią. Sołtys wnioskował aby środki ze 

sprzedaży mienia wiejskiego  wróciły do wsi Klemencice.  

Wójt odnosząc się do wypowiedzi sołtysa wyjaśnił, że gmina sprzedała w Klemencicach 

mienie należące do Skarbu Państwa, a nie do wsi. Poinformował, że do Klemencic zakupiono 
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sprzęt do świetlicy i wiele zrobiono, a problem jest  o zatrudnienie świetlicowego. Świetlica 

istnieje  i można z niej korzystać. Nie można kupić sprzętu do ćwiczeń, o który wnioskowano 

gdyż można z niego korzystać tylko pod okiem instruktora. Poinformował, że można zakupić 

sprzęt np. do tenisa stołowego. Dodał, że są również inne wsi, które chcą zatrudnienia 

świetlicowego. Jako przykład podał straż w Strzeszkowicach gdzie mieszkańcy sami 

prowadzą świetlicę. Wyjaśnił, że gdy rada wyrazi zgodę to świetlicowi zostaną zatrudnieni, 

należy jednak ograniczać wydatki. Dodał, że być może po przeprowadzonej analizie kosztów 

prowadzenie świetlic zostanie przekazane stowarzyszeniom w ramach jednakowych środków. 

Zauważył, że wieś Klemencice  nie różni się np. od Olszówki gdzie świetlica ma 

wyposażeniu sprzęt którym należy się zająć.  

 

Pan Stanisław Zięba przeprosił, że chciał zabrać głos w punkcie 6. Został poinformowany, że 

sprawy należy zgłaszać do radnych. Zadał pytanie do pani skarbnik, jakie jest zadłużenie 

gminy oraz do pana wójta dlaczego na terenie gminy remontuje się  odcinek o długości 250m, 

w innych 300m, a są odcinki które będą wykonane na obcym terenie. Pytał, dlaczego zawiera 

się takie ugody. Poinformował, że od 7 lat wyremontowano odcinek 1700m drogi Lubcza- 

Janów, a teraz środki przeznacza się na drogi w innych gminach.  

Wójt  odnośnie drogi Niegosławice- Marianów poinformował, że w 2013 roku planowano 

wyremontować odcinek o długości 200m. Zwrócił się do niego wójt gminy Michałów i rada 

gminy Michałów z wnioskiem, że dofinansują odbudowę drogi w wysokości 50.000zł. po to 

aby wspólnie zakończyć odbudowę całej drogi. Temat był omówiony na posiedzeniu komisji 

rozwoju i podjęto decyzję o realizacji zadania. Podobnie było wcześniej gdzie wspólnie                   

z gminą Kozłów czy Działoszyce  również były realizowane takie zadania. Droga o której 

mowa jest droga dojazdową do pół oraz do zabudowań mieszkalnych i należy skorzystać                   

z oferty sąsiedniej gminy i wykonać zadanie. Podkreślił, że jest to droga gminna. Odnośnie 

drogi Lubcza- Janów- Sadki wyjaśnił, że w związku z przekazaniem przez wieś Sadki 

środków ze sprzedaży działki zwiększono zakres robót na terenie tej wsi  o 50m.  

Przewodniczący rady gminy odnosząc się do pytania dot. stanu zadłużenia zaproponował aby 

odpowiedzi panu Ziębie udzielił radny z jego terenu lub pan sołtys.  

 

Sołtys wsi Klemencice  zwrócił uwagę, że w świetlicy w Klemencicach nie ma sprzętu. 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że sprzęt można zakupić. 

 

Pan Marek Siwiec z Mieronic pytał, kto ma wyremontować drogę do tzw. Koziej Górki. 

Wójt poinformował, że należy do gminy Sędziszów.  

Pan Marek Siwiec zwrócił się do radnego powiatu oraz wszystkich zebranych i stwierdził, że 

nikt nie panuje z wyciekami z pół np. przy drodze powiatowej w Mieronicach. Stwierdził, że 

może dojść do tragedii. Stwierdził, że odpowiednie służby z gminy czy powiatu powinny 

udrożnić przepusty. Poinformował, że ruch dużych samochodów z lawetami odbywa się przez 

wieś Mieronice gdyż w Wodzisławiu nie mogą się zmieścić i przez niedrożne pobocza, rowy 

drogi się zarywają i powstają dziury . Poinformował , że są to pojazdy o ładowności 12- 30 

ton. Zwrócił uwagę na wysokie koszty budowy  dróg.  Pytał, czy na terenie Mieronic będą 

remontowane drogi. Mosty w Mieronicach pękają. Mieszkańcy nie mają prawa ingerencji              

w pas drogowy gdyż są później mogą być z tego powodu sankcje finansowe.  

Wójt odnosząc się do uwag dot. braku nadzoru nad drogami poinformował, że występował do 

powiatu w sprawie udrożnienia dren przy wyjeździe z Wodzisławia w kierunku Mieronic. 

Powiat zapewnił, że problem zostanie rozwiązany ale gmina ma zrobić wszystko aby woda          

z drogi gminnej nie wyciekała na ulicę. Gmina wybrała ziemię, zawieziono kamień ale nie ma 

rowu i stąd problem. Woda nie odpływa w kierunku rzeki. Gmina nie może ingerować w pas 

drogowy powiatu. Podobnie jest na drodze w Nawarzycach. Odnośnie użytkowania przez 
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ciężki sprzęt  drogi w Mieronicach zapewnił, że problem zostanie zgłoszony na policję gdyż 

jest tam ustawiony znak.  

Pan Siwiec poinformował, że znaku już nie ma. Dodał, że był znak od strony Wodzisławia.  

Wójt poinformował, że wyjaśni sprawę. Odnośnie udrożniania rowów zauważył, że musi być 

wspólne działanie z powiatem.  

Pan Marek Siwiec odnosząc się do uwag zwróconej panu Zięba dot. zabierania przez niego 

głosu stwierdził, że w zawiadomieniu należy dopisać, że interpelacje i zapytania są tylko 

radnych.  

Przewodniczący rady gminy zapewnił, że będzie zmiana zapisu  w kolejnym zawiadomieniu. 

Dodał, że zapis ten znajduje się w porządku statucie gminy.  

Sołtys wsi Stara Olszówka odniósł się do tematu niszczenia dróg przez ciężki sprzęt. 

Zauważył, że w Wodzisławiu ustawiono znaki zakazu przez co niszczą się drogi lokalne przy 

przyzwoleniu rady i pana wójta. Gdyby miało się na uwadze środki jakie przeznacza się na 

remonty drogi byłyby dobrze oznakowane jak np. w gminie Książ. Odnośnie wypowiedzi 

radnego Mariana Bakalarza który wie tylko ile na świetlice mają wsi Nawarzyce i Przezwody 

a nie wie jakie są wydatki w innych miejscowościach. Stwierdził, że radny powinien 

korzystać z materiałów jakie mu się przekazuje i być przygotowany na sesję, a jeżeli nie 

potrafi podołać obowiązkom powinien zrezygnować. Radny powinien informować 

mieszkańców, a tak nie jest. Podobnie jest z niektórymi sołtysami.  

Pan Marek Siwiec stwierdził, że to co się słyszy na sesji jest żenadą. Poinformował, że 

mieszkańcy chcą wyremontować świetlicę ale środki nie są przekazane. W innych 

miejscowościach środki są wydawane na potęgę. Pan wójt rozróżnia mienie na gminne, 

skarbu państwa czy wiejskie. Remizę  w Mieronicach budowała wieś i powinno się ja 

wesprzeć. Stwierdził, że powinno się remontować budynki,  które wymagają remontu. 

 

 14.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Andrzej Baran podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady wypowiadając 

formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam trzydziestą  sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 

kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

      Protokolant                         Sekretarz Obrad                Przewodniczący Rady Gminy 

 

/  Aleksandra Adamska /         / Mariusz Zieliński  /                           / Andrzej Baran / 

  

 

 


